
Protokół Nr XIII
z XIII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 16 listopada 2007r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum

Otwarcia obrad XIII Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał  serdecznie 
wszystkich   radnych,   Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Sekretarz  i  sołtysów  oraz 
stwierdził, iż na stan 15 radnych obecnych jest 13 radnych. Obrady są prawomocne.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Bernard Stein - Wójt Gminy Kluki,
Pani  Elżbieta Bednik - Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska - Sekretarz Gminy,
Pani Urszula Maciejewska               - Inspektor UG,
Sołtysi Gminy Kluki.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali  z zawiadomieniem i materiałami  na sesję. 

Nie ma w nim  projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 
nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych na terenie gminy Kluki. 
Komisja  Budżetu  i  Finansów ma  sugestie  odnośnie  projektu  uchwały.  Przewodnicząca 
Komisji Pani Zofia Dyła wystąpiła z wnioskiem o niepodejmowanie uchwały,  chodzi o 
odbiorców, którzy nie mają pojemników. Wójt  Bernard Stein poinformował,  iż projekt 
uchwały  został  przygotowany  zgodnie   z  ustawą  o  utrzymaniu  porządku   i   czystości
 w gminie. Rady Gmin  zobligowane są  do określenia górnych stawek,  jakie mogą być 
stosowane za wywóz tych odpadów na podstawie umów zawieranych z  zakładami, które 
tym się zajmują. Różnica między stawką, którą zaproponuje  odbiorca a górną stawką jest 
tym  przedziałem,  który  byłby  ewentualnie  wykorzystywany  przy  zawieraniu  umów 
zastępczych  za  te  osoby,  które  uchylają  się  od  zawarcia  umowy  z  podmiotem 
uprawnionym do  odbioru odpadów.  Wtedy na podstawie  ustawy gmina  zobligowana 
będzie od 1 stycznia przyszłego roku do zawierania umowy w imieniu tego mieszkańca, 
wyłonienia odbiorcy  odpadów i zapłaty mu oraz  dochodzenia zwrotu tych należności na 
konto  gminy  wraz  z  kosztami  administracyjnymi,  a  to  wiąże  się  z  budżetem  roku 
przyszłego  (  zapłata  nieściągniętych  należności).   Stąd  wyższe  widełki  kwotowe  od 
stawek, które będą zaproponowane przez przedsiębiorstwa wywożące odpady.  Uchwałę 
należy podjąć do końca roku.
Radny Henryk Kęsy - wszyscy mieszkańcy dostaną aneksy do umowy, dlatego też chcemy 
podjąć uchwałę na następnej sesji.
Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Augustyniak – apel m.in. do sołtysów, te osoby 
które się wahają, aby jak najszybciej podpisały umowy. 
Przed sesją radni otrzymali  uchwałę w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf 
dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  w  Gminie  Kluki.  Zgodnie  z  sugestią  rady  Pan 
Dyrektor był zaproszony na dzisiejszą sesję. Wójt przeprosił radnych w imieniu Dyrektora 
za  nieprzybycie,  ponieważ  w  piątki  ma  zaplanowane  szkolenia  w Łodzi.  Jest  gotów 
przyjechać na każdą komisję lub sesję w którykolwiek inny dzień niż piątek. 
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Z dniem 1 stycznia 2008 zakłady komunalne ulegną likwidacji,  również ZUWiK w Woli 
Krzysztoporskiej. Stawki za wodę w porównaniu z innymi eksploatatorami ujęć za wodę 
nie  są  za  wysokie,  ale  po nowym roku ujęciami  ma się  zająć  wydział  w UG w Woli 
Krzysztoporskiej.  Są podejmowane uchwały w Związku Komunalnym Gmin w sprawie 
sprzedaży  sieci  i  ujęć  wodociągowych  tym  gminom  na  terenie,  których  są  one 
posadowione a nie są ich własnością. Na terenie naszej gminy jest to sieć Kaszewic  11119 
mb 110 i  3402 m  Ø 90,  którą  powinniśmy od od  ZKG odkupić.  Proponowane  przez 
Związek ceny będą  jeszcze  negocjowane na Walnym Zgromadzeniu  Związku.  Obecny 
eksploatator   ma  do   końca   roku  wyciągnąć   zatopioną    pompę    w  studni  Klukach
 i rozpompować nową studnię, ponieważ w tej chwili ona nie pracuje i podpisał umowę z 
firmą,  która  sprawdzi  wodociąg  Nowy  Janów,  ponieważ  tam  ucieka  woda.  Jest 
zdecydowanie lepiej niż było. W Nowym Janowie zmniejszyło się wydobycie w stosunku 
do sprzedaży o  ponad  40%, ale  i  tak  są  duże  straty  wodne.  Wynika  to  z  kiepskiego 
wykonawstwa sieci . Głównym   odbiorcą wody ujęcia Parzniewice jest Gmina Bełchatów 
i  wspólnie  ten  problem  będzie  rozwiązywany.  Propozycja  ,  aby   na  współwłasność 
wykupić  ujęcie  w  Parzniewicach  -  składka  po  27  tys.  zł  i  gmina  stałaby  się  w  1  /3 

właścicielem   i  podobna  kwota  23  tys.  zł,  żeby  stać  się  współwłaścicielem  tranzytu 
przebiegającego  przez  Gminę  Wola  Krzysztoporska  w  kierunku  Bełchatowa.  Trochę 
wyższa kwota około 29 tys. zł, jeżeli chodzi o współwłasność tranzytu, który przebiega 
przez Gminę Bełchatów, ale tylko jednej nitki z trzech, po to żeby zapewnić ewentualną 
dostawę wody w przypadku awarii w Klukach, małego ciśnienia w Kaszewicach. Mamy 
jeszcze  sieć  770  mb  w  Żarze,  od  granicy  gminy  do  węzła  od  Stanisławowa.  Jako 
członkowie ZKW mamy propozycję zakupu o 10% taniej.
Przewodniczący Rady Gminy – w pkt 15 „Podjęcie innych niezbędnych uchwał” do tej 
sprawy wrócimy. 
Innych propozycji do porządku obrad nie było. 
Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Kluki.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 31/XVI/04 Rady Gminy Kluki 

z dnia 30 listopada 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 
o gruntach oraz deklaracji na podatek rolny.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 32/XVI/04 Rady Gminy Kluki 
z dnia 30 listopada 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 

o lasach i deklaracji na podatek leśny.
9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki.
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości 
 na terenie Gminy Kluki.

11. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy informacji 
o nieruchomościach i deklaracji na podatek od nieruchomości.

12. Podjęcie uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie komunalne.

13. Podjęcie uchwały w sprawie oświadczeń lustracyjnych Skarbnika Gminy 
i Sekretarza  Gminy.

14. Informacja o oświadczeniach majątkowych osób zobowiązanych do składania
                        2



oświadczeń Wójtowi Gminy oraz Przewodniczącemu Rady Gminy.
15. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
16. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
17. Interpelacje i wolne wnioski.
18. Sprawy różne.
19. Zakończenie obrad. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący poinformował,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. 
Uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007r.
                  Zmiany  w  budżecie    były omawiane   na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu i Finansów. 
Przewodnicząca  Komisji  Zofia  Dyła  -   poprosiła  Pana  Wójta  o  wyjaśnienie  odnośnie 
zwiększenia  środków  na  drogę  w  Kawalcach.  Pozostałe  zmiany  są  zaopiniowane 
pozytywnie.
Wójt -na poprzedniej sesji dokładaliśmy na drogę  kwotę  do 113 tys.zł. Wpłynęły 2 oferty, 
najniższa   była  na  146 tys.  zł.  Stąd  propozycja  przesunięcia  środków na  tę  drogę  do 
wysokości wynikającej z najniższej oferty. W przypadku przesunięcia środków powstaje 
pytanie,  czy  wykonawca  będzie  chciał  zawrzeć  umowę  ze  względu  na  warunki 
atmosferyczne.  W  przypadku  nie  zawarcia  umowy  prośba  o  ujęcie  inwestycji  jako 
wieloletnią.
Radni postanowili o zwiększeniu kwoty wydatków na drogę.
Skarbnik –   Elżbieta Bednik omówiła pozostałe zmiany w planie wydatków budżetowych, 
dot. m.in. monitoringu w Zespole Szkół oraz  związaną z tym  autopoprawkę.
Więcej pytań i uwag  w sprawie zmian w budżecie nie było.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.

Plan budżetu po zmianach wynosi:
1. Dochody – 8.252.083,01 zł;
2. Wydatki  – 8.510.035,01 zł.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

     Uchwała Nr 48/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.
Wójt Bernard Stein - ustawa obliguje do podjęcia uchwały o opłacie targowej 

i wskazania inkasenta. Opłata nie dotyczy tylko targowisk, ale również miejsc, gdzie odby-
wa się handel, np. w pasie drogowym.
Radni wyznaczyli na inkasenta Łukasza Lasonia. Wynagrodzenie za pobór opłaty ustalono 
w wys. 10% pobranych kwot. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw- 1 radny, wstrzymało się 0 radnych

Uchwała Nr 49/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 6 – Podjęcie  uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
                   transportowych na terenie Gminy Kluki.

Pani Urszula Maciejewska  omówiła zmiany dotyczące   podatku od środków 
transportowych.
Radni przystąpili do głosowania nad projektem uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

                    Uchwała Nr 50/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych 
na terenie Gminy Kluki.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 7 – Podjęcie  uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr 31/XVI/04 Rady Gminy Kluki 
     z dnia 30 listopada 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 

                  o gruntach oraz deklaracji na podatek rolny.
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż zmianie uległy wzory  formu-

larzy uchwalane w 2004 roku. Szczegółowych objaśnień udzieliła  Pani Urszula Maciejew-
ska.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 51/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie zmiany  uchwały  nr  31/XVI/04  Rady Gminy Kluki 
z dnia 30 listopada 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o 
gruntach oraz deklaracji na podatek rolny.
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 8 – Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 32/XVI/04 Rady Gminy Kluki 
     z dnia 30 listopada 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 

                 o lasach i deklaracji na podatek leśny.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.

Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.
             Uchwała Nr 52/XIII/07

Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie zmiany uchwały nr 32/XVI/04 Rady Gminy Kluki z dnia 
30 listopada 2004 r.  w sprawie  określenia  wzorów  formularzy informacji o lasach
i deklaracji na podatek leśny.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 9 – Podjęcie  uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Klu-
ki.

 Pani Urszula Maciejewska udzieliła szczegółowych wyjaśnień. W roku ubie-
głym nie wpłynęła żadna opłata za posiadanie psów.
Przewodniczący Rady Gminy powitał przybyłego Pana Radcę Prawnego Andrzeja Domań-
skiego.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
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Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.
             Uchwała Nr 53/XIII/07

Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

P  unkt 10   – Podjęcie   uchwały  w  sprawie   określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
                     nieruchomości  na terenie Gminy Kluki.

 Wyjaśnień, dotyczących  niewielkiego  wzrostu  stawek  podatku,  udzieliła 
Pani Urszula Maciejewska.
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią dwóch  pism:
- Gospodarstwo Mieszkaniowe ZWRSP  z/s w Łodzi zwraca się z prośbą o zwolnienie z 
podatku od  budowli oraz instalacji związanych z odprowadzeniem i oczyszczaniem  ście-
ków za rok 2008,
- ZUWiK w Woli Krzysztoporskiej wnioskuje o podjęcie uchwały zwalniającej z podatku 
od nieruchomości w roku 2008 grunty, budynki i budowle służące zaopatrzeniu w wodę.
Zwolnienia z podatku GM  i ZUWiK zostały uwzględnione w projekcie uchwały.
Stawki podatku w projekcie zostały podniesione minimalnie, średnio do 3%.
Stawki podatku  wskazane w projekcie zostały poddane głosowaniu przez radnych:
1)  § 1 ust.1 pkt 1 ppkt 1 projektu,
    Za przyjęciem  głosowali wszyscy radni.
2) § 1 ust.1 pkt 1 ppkt 2,
    Za przyjęciem stawki byli wszyscy radni.
3) § 1 ust.1 pkt 1 ppkt 3,
     Propozycja jednogłośnie została przyjęta przez radnych.
4) § 1 ust. 2 pkt 1 ppkt 1(od budynków mieszkalnych),
     Propozycja  0,47 zł od 1m2 p.u.
     Za przyjęciem propozycji głosowało 9 radnych, przeciw- 3 radnych, wstrzymał się -
     1 radny.
5) § 1 ust. 1 pkt 2 ppkt 2,
     Propozycja jednogłośnie została przyjęta przez radnych.  
6) § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 3 (od budynków  zw. z działalnością gosp. - magazynowanie),
     Radni uzgodnili, iż każdy będzie głosował jeden raz.
     Za propozycją stawki 13,50 zł głosowało 3 radnych, za 14,00 zł głosowało 6 radnych,
     za 15,00 zł głosowało 2 radnych, za 16,00 zł głosował 1 radny.
     Została przyjęta stawka 14,00 zł za 1 m2 p.u.
7) § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 4,
     Za przyjęciem propozycji byli wszyscy radni.
8) § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 5,
     Za przyjęciem propozycji byli wszyscy radni.
9)  § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 6,   
      Za przyjęciem propozycji byli wszyscy radni.
10) § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 6 lit.a, 
      Za przyjęciem propozycji byli wszyscy radni.
11) § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 6 lit.b,
     Za przyjęciem  propozycji byli wszyscy radni.
12) § 1 ust.1 pkt 2 ppkt 6 lit.c,
     Za przyjęciem  propozycji byli wszyscy radni.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał dalszy projekt uchwały § 2-5.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.
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             Uchwała Nr 54/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie określenia  wysokości  stawek  podatku  od nieruchomości 
na terenie Gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 11 – Podjęcie   uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy informacji 
                   o nieruchomościach i deklaracji na podatek od nieruchomości.

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

             Uchwała Nr 55/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomościach
i deklaracji na podatek od nieruchomości.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
O godz. 1450 Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę w obradach.

Punkt 12 - Podjęcie uchwał w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
                   gruntowych stanowiących mienie komunalne.

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały w sprawie sprzedaży 
działki nr 203/5 w obrębie Cisza.
Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  Pan Jerzy Dymiński  poinformował,  iż  Komisja 
wyraziła zgodę na sprzedaż działki.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

             Uchwała Nr 56/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  gruntowej
stanowiącej mienie komunalne.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy   odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  sprzedaży działki nr 
203/2 w obrębie Cisza.
Przewodniczący Komisji Infrastruktury Pan Jerzy Dymiński poinformował,iż na wyrysie 
działka figuruje jako nieużytek, w rzeczywistości jest tam las z nasadzenia. Komisja wy-
stąpiła z wnioskiem o wyrażenie zgody na sprzedaż po warunkiem, że po oszacowaniu nie-
ruchomości przez biegłego wycena zostanie przedłożona radzie do zapoznania się z nią.
Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wnioskiem Komisji  Infrastruktury.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

                    Uchwała Nr 57/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  gruntowej
stanowiącej mienie komunalne.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy   odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  sprzedaży działki nr 
1132/2 w obrębie Kluki.
Radny  Bogdan  Trzmiel  poinformował,  że  na  działce  mieszka  dziki  lokator.  
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Zwrócił się również z zapytaniem, ilu jest możliwych nabywców tych działek.
Wójt – Pan Kapica zameldowany jest kilka domów dalej u siostry. Możliwych jest dwóch, 
którzy mogą kupić działkę, ponieważ sąsiadują z nią.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  10  radnych,   przeciw - 0 radnych,  wstrzymało się 3 
radnych.

                                  Uchwała Nr 58/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  gruntowej
stanowiącej mienie komunalne.
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy   odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  sprzedaży działki nr 
1413/3 w obrębie Kaszewice.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,   przeciw - 0 radnych,  wstrzymało się 2 
radnych.

                    Uchwała Nr 59/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  gruntowej
stanowiącej mienie komunalne.
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie oświadczeń lustracyjnych Skarbnika Gminy 
                    i Sekretarza  Gminy.

Sekretarz  Gminy  Pani  Anna  Fabrowska  – już była  podejmowana taka 
uchwała w sprawie poinformowania skarbnika i sekretarza, że muszą złożyć oświadczenia 
lustracyjne, ponieważ  ustawa lustracyjna uległa zmianie musimy tę czynność powtórzyć . 
Organ gminy, który powołał skarbnika i sekretarza gminy jest zobowiązany powiadomić  o 
obowiązku przedłożenia  radzie  gminy oświadczenia  lustracyjnego.  Do 14 grudnia  rada 
gminy ma taki obowiązek.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

              Uchwała Nr 60/XIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 16 listopada 2007r.

    w sprawie oświadczeń lustracyjnych Skarbnika Gminy i Sekretarza  Gminy.
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Punkt 14 - Informacja o oświadczeniach majątkowych osób zobowiązanych do składania
                  oświadczeń Wójtowi Gminy oraz Przewodniczącemu Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  zapoznał  z  pismem  od  Naczelnika  Urzędu 
Skarbowego w Bełchatowie.  Do złożenia oświadczeń majątkowych zobowiązane były 32 
osoby, z tego 2 osoby na podstawie art. 24h ust.3 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym, 14 
osób na podstawie art. 24h ust.3 pkt 1 ustawy o samorządzie gminnym i 16 osób na podsta-
wie art. 24h ust.3 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym. Po uwzględnieniu otrzymanych 
wyjaśnień Urząd nie wnosi uwag do oświadczeń majątkowych za 2006 r.

Punkt 15 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
 Przewodniczący   Rady   Gminy   odczytał   projekt    uchwały   w  sprawie

przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę w Gminie
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 Kluki. Szkoda, że Pan Dyrektor nie zaszczycił swoją obecnością, mimo że nie pierwszy 
raz  jest zapraszany. Może my dostosujemy się do wyznaczonego przez  Dyrektora termi-
nu.
Wójt Gminy –  Piątek  jest  nie  do  końca fortunnym dniem  dla nas, jeżeli chodzi o sesje.
Zarówno Dyrektorowi Mędoń jak i naszemu Panu Radcy Prawnemu ten termin nie pasuje.
Może byśmy się postarali zwołać sesję w innym dniu.
Radni zgodzili się, aby sesje odbywały się w środy lub czwartki.
Jest rozbieżność stanowisk  w tej sprawie z Panem Dyrektorem. W roku ub. taka uchwała 
również nie była podejmowana
Za nie podejmowaniem  uchwały głosowali wszyscy radni.

Punkt 16 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
                 Pan Wójt  Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
1/ Do końca nie jest odebrana droga Wierzchy Parzeńskie. Zaistniał spór z wykonawcą do-
tyczący m2 wykonanej drogi w porównaniu z mb (1154 mb), Natomiast w projektant wyli-
czając m2 popełnił błąd i przedsiębiorstwo tego błędu nie skorygowało, nie wystąpiło przed 
złożeniem oferty o ewentualne wyjaśnienie. W trakcie wykonawstwa zorientowali się, że 
m2 jest trochę więcej i nie dorobili 193 mb drogi. W poniedziałek ma być odbiór.
2/ Na terenie gminy odbyły się  ćwiczenia rozgrywające  obrony cywilnej i straży z terenu 
powiatu bełchatowskiego, były to ćwiczenia typowo terenowe.
3/ Zlecono wykonanie monitoringu Urzędu Gminy, ze względu na kradzieże i włamania, 
które miały miejsce w innych urzędach, dbanie o mienie, za które ktoś jest odpowiedzialny.
4/ Ośrodek Zdrowia – jest prowadzona termomodernizacja - II etap, czyli obłożenie całego 
budynku styropianem, wymiana grzejników, winda dla niepełnosprawnych, barierki. Jeżeli 
chodzi o zewnętrzne prace  to prawie 3 ściany są wykonane już w całości, z czwartą ze 
względu na warunki atmosferyczne są  opóźnienia. Pod windę podest jest przygotowany.
5/ Drugi monitoring Zespołu Szkół jest w trakcie wyłaniania wykonawcy. Z naszej strony 
8 tys. zł., reszta  14 tys. ze strony Kuratorium
6/ Wracając do ośrodka zdrowia próbujemy się dochodzić z Urzędem Marszałkowskim o 
ewentualne prawo odebrania własności, ponieważ UM uważa, że przeznaczenie jakie było 
w umowie nie jest do końca spełnione. Chodzi o prowadzenie publicznego zakładu opieki 
zdrowotnej. U nas Pan Kamiński prowadzi niepubliczny zakład. My przejmowaliśmy ośro-
dek zdrowia w takim stanie prawnym jaki jest obecnie, tj. NZOZ. To dotyczy nie tylko 
nas. W związku z tym Urząd Gminy w Lipcach Reymontowskich zorganizował spotkanie. 
Pan   Przewodniczący  pojedzie  na  to spotkanie. Gminy zainwestowały w budynki,  to 
najlepiej odebrać.
Przewodniczący   Rady   Gminy -  my  możemy  oddać po zwrocie  nakładów i kosztów, 
jakie zostały poniesione do dnia dzisiejszego.
5/ W  poniedziałek  było spotkanie  w  Starostwie  Powiatowym,  dot.  podziału  środków
z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska oraz inwestycji na drogach powiatowych. 
Otrzymaliśmy,  co prawda słownie, ale będzie to w formie uchwały na najbliższej sesji, 
środki  w  wys. 200 tys. zł na oczyszczalnię ścieków w Klukach i 200 tys. zł na drogę 
Magdalenów – Osina.
6/ Uczestniczyliśmy w dniach Obchodów Nauczyciela.  Omawiane były sprawy budżetu 
2008 roku.
7/ Wraca sprawa MZK. Propozycja ze strony Miejskiego Zakładu Komunikacji, aby dofi-
nansowywać w wysokości 3 tys. zł miesięcznie, w zamian za ulgi zgodnie z uchwałą Rady 
Miejskiej. Zmianie uległ kurs autobusu nr 7, który wraca z Nowego Janowa przez Kuźnicę, 
Kurnos, załatwia zlikwidowaną 1 i jedzie do Bełchatowa. Stąd pytanie, czy podejmować 
rozmowy i  dofinansowywać do końca roku. Gmina Bełchatów jeszcze do końca roku 2 
tys. dofinansuje, od nowego roku nie, Szczerców też nie.
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8/ Informacyjnie o wałęsających się  psach. Wysłaliśmy kurendy, m.in. do Kaszewic. Każ-
dy wyłapany pies kosztuje ok. 200 zł miesięcznie. W tej chwili mamy 10 tych psów.
9/ Postawione są 2 przystanki: Kluki, Kaszewice. W tej chwili będą wykańczane spody, 
podesty, na ile pozwoli pogoda.
10/ Zniszczonych zostało 5 znaków drogowych w rejonie Kaszewic.
11/ Jeżeli  chodzi  o umowy – odbiór odpadów. Do wszystkich tych co mają podpisane 
umowy  wysyłane są indywidualne pisma, w celu zdopingowania  zawarcia  umów.

Punkt 10 i 11 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Grzegorz Augustyniak odczytał pisma, jakie wpłynęły do Rady 
w okresie międzysesyjnym:
1) ZKG z/s w Kleszczowie w sprawie  podjęcia  uchwały, dot. sprzedaży na współwłasność
    majątku stanowiącego wodociąg Parzniewice.
    Wójt – Sprawa ta była omawiana wcześniej.  Jest  to  jedna  z  4  uchwał do ew. podjęcia
    przez radę.  Podobne uchwały zostaną podjęte na   najbliższym Walnym  Zgromadzeniu,
        dot.  tranzytu  przebiegającego przez teren gminy (wodociąg Parzniewice). Jest to kwota
    27.639 zł. Następna dot.  wodociągu  Stanisławów - odcinek w rejonie Żaru, wartość
    9.684 zł i sieć Parzniewice  rejon Kaszewice, prawie 16 km - wartość 56429 zł. Czy
    gmina chce być współwłaścicielem sieci przebiegającej przez teren gminy Bełchatów,
    tylko jednej nitki - wartość 29 tys. zł.
    Są to kwoty zaproponowane, które mogą ulec zmianie. 
2) Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie pozytywnej opinii dotyczącej informacji
    Wójta Gminy Kluki o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2007 roku,
3) Mieszkańców Kaszewic z prośbą o odwodnienie ulicy „Ciemnej” w Kaszewicach.
     Wójt – ze  względu  na  niemożność  dojścia  do porozumienia odnośnie odpływu
     wody  poprosiliśmy Starostwo o pomoc w rozwiązaniu tej kwestii na podstawie ustawy

      prawo wodne.
4) MZK w Bełchatowie w sprawie zawieszenia linii Nr 1 i Nr 7 oraz kolejnej propozycji
     współpracy przy dofinansowaniu do 4,00 zł brutto do wozokilometra.
     Sprawa ta była szczegółowo już omawiana. 
5) Mieszkańców m-ci Lubiec, Cisza, Roździn, Strzyżewice  (skierowane do Prezesa PKS
    w Bełchatowie) w sprawie uruchomienia linii Szczerców – Bełchatów przez podane
     miejscowości.
    Wójt – pismo zostało przekazane i również toczą się dwustronne rozmowy. Na dodatek
     też  została   podłączona   poprzez  zabezpieczenie tych przewozów z Emilina i choćby
     części Domiechowic do Bełchatowa. Bełchatów wyraził chęć zakupu biletów dla dzieci
     dojeżdżających  z  Emilina  do  szkoły  do  Domiechowic  i  w  ten  sposób  by  było  to 
     powiązane. Ostatecznej odpowiedzi jeszcze nie ma, ale wydaje się, że deklaracja zakupu
     26 biletów z naszej strony dla dzieci szkolnych spowoduje rozwiązanie problemu.
6) Starostwa  Powiatowego  w  Bełchatowie  w  sprawie  przekształcenia Powiatowego
    Centrum  Przedsiębiorczości   w   Regionalną  Izbę  Gospodarczą  oraz   zmiany  profilu 
    działalności i zorganizowania w gminie spotkania informacyjnego. 
    Wójt – szczegóły zostaną omówione w poniedziałek podczas spotkania. Jeżeli będzie
     zainteresowanie to zostanie zorganizowane spotkanie z przedsiębiorcami.
Radna Zofia Dyła – czy są  wiadomości, odnośnie Domu kultury?
Wójt – tak, przez I półrocze  Dom Kultury  niezgodnie  funkcjonował  z ustawą o kulturze. 
Jest to w tej chwili wyprostowane. Od miesiąca  zatrudniona jest pani, która pełni funkcję 
dyrektora Domu Kultury. Wydaje mi się, że jest to osoba bardzo elastyczna i przedsiębior-
cza, bo sporo, jeżeli chodzi o stan techniczny w środku w tym miejscu, gdzie można było 
robić ten remont, zaczęło się dziać. Natomiast cały  DK  jest  przeznaczony  do kapitalnego
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 remontu. Są zabezpieczone środki w projekcie przyszłorocznego budżetu na opracowanie 
dokumentacji, co pozwoli na staranie się o środki zewnętrzne.
Radna Zofia Dyła – czy planowane są imprezy, np w szkole, Domu Kultury?
Przewodniczący Rady – jeżeli chodzi o dyrektora szkoły, to najlepiej nie robić sobie kło-
potu. Obiekty szkolne są własnością samorządu i my je finansujemy. Kuratorium decyduje 
o stopniu nauczania, obsadzie stanowisk i kryterium do nauczania. Jeśli chodzi o Ośrodek 
Kultury, to  powinien być otwarty i funkcjonować.
Radna Zofia Dyła – kto jest Dyrektorem DK?
Wójt – Pani Rzeźniczak z Parzna. Posiada wykształcenie wyższe.
Radny Jerzy Dymiński –  mieli być zaproszeni na sesję  dyrektorzy szkół.
Przewodniczący Rady – nie chciałem zapraszać dyrektorów szkół na  sesję podatkową.
Będą zaproszeni na następną sesję. Jak również zaprosimy Panią Dyrektor Domu Kultury.
Radna Irena Lewińska –prośba o oświetlenie  na  przystanku  na  Borkach  i  wycięcie 
krzewów samosiejek na poboczach przy tej drodze.
Wójt – oświetlenie zrobione. Krzewy rosną przy drodze powiatowej.
Radny  Stanisław Gil – chodzi o wycięcie gałęzi lip przy tej nowo robionej drodze.
Radna Irena Lewińska – co z wykupem działki od Agencji?
Wójt  - nie mamy wpływu na Agencję, oni wybierają rzeczoznawcę, wyceniona jeszcze nie 
jest.
Radny Bogdan Trzmiel – uszkodzona jest nawierzchnia przy ulicy Wspólnej.
Wójt – wykonawca będzie musiał od nowa wyciąć i zalać.
Sołtys Teresa Korczewska – potrzebna jest lampa koło mnie, bo jest dużo wypadków.
Wójt – jeżeli chodzi o jadących to lampa nie pomoże, natomiast zobaczymy jak długi odci-
nek trzeba będzie ciągnąć, żeby lampę powiesić.
Radny Romuald Śniady – zmiana czasu oświetlenia
Przewodniczący Rady – będzie zmienione.
Radny Jerzy Dymiński – czy równiarka będzie jeszcze chodziła, to drogę pod lasem by 
wyrównała.
Wójt – jest to uzależnione od pogody.
 
Punkt 13 – Zakończenie obrad.

O godzinie 1555 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 
obrady.

         ..................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                 Przewodniczący Rady


